
 

 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg har den 20. januar 2022 stillet følgende 

spørgsmål nr. 461 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 461:  

”Vil ministeren kommentere henvendelse af 20/1-22 fra Den Danske Dyrlægeforening 

om veterinærlægemiddelforordningen, jf. MOF alm. del - bilag 261?” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet følgende bidrag fra Lægemiddelstyrelsen, 

som jeg kan henholde mig til: 

 

”Kommissionen har den 28. januar 2022 offentliggjort et såkaldt statement, hvor de 

oplyser, at medlemsstater og interessenter har udtrykt bekymring i forhold til den 

praktiske anvendelse af veterinærforordningens artikel 152, stk. 2, og behovet for at 

sikre fortsat forsyning af veterinærlægemidler i EU. Kommissionen har derfor taget 

de nødvendige skridt og er ved at forberede en retsakt, som muliggør en overgangs-

ordning for eksisterende markedsføringstilladelser. Retsakten betyder, at virksomhe-

derne fortsat kan markedsføre veterinærlægemidler, der opfylder emballerings- og 

mærkningskravene i henhold til de tidligere regler (direktiv 2001/82 eller forordning 

726/2004) indtil den 29. januar 2027.” 

 

I lyset af de rejste bekymringer, er jeg glad for, at Kommissionen har taget sagen op. 

 

Den Danske Dyrlægeforening er orienteret herom. 

 

 

Med venlig hilsen 
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